
 

 

سخنراني در مراسم بيعت نمايندگان عشاير سراسر كشور - 9 /تیر/ 1368

بسمااللهالرحمنالرحيم
از همهي برادران عزيز عشاير كه با علاقه و صميميت مخصوص اين قشر مؤمن، از نقاط مختلف كشور تشريف
آوردند و احساسات پرشور و مخلصانهي خودشان را ابراز كردند، صميمانه متشكرم. اميدوارم خداي متعال به

همهي شما مرزداران كشور و انسانهاي شجاع و صبور توفيق دهد و دستهاي نيرومند شما را در انجام وظايفي كه به
عهده داريد، ياري كند.

مسألهي عشاير در كشور ما، يكي از مسايل حساس و مهم است. در سرتاسر كشور، مخصوصا در مناطق مهم و
حساس مرزي، مجموعههاي عشاير از قديمالايام سكونت دارند و با لهجههاي مختلف و آداب و عادات متفاوت،

زندگي ميكنند. درعينحال، خصوصيات مشتركي هم دارند كه همان خصوصيات اصيل اسلامي ملت ايران است.
فرهنگ فاسد و مفسد غرب، در بعضي از مردم نقاط كشور تأثير گذاشت و رفتار و اخلاق اسلامي خوب آنها را عوض
كرد; اما در اين مردم مؤمن و پرشور و بااخلاص مؤثر واقع نشد و دست بيگانگان به اعماق و زواياي زندگي عشاير و

طوايف كشور ما نرسيد.
من شخصا با بسياري از اين عزيزان آشنايي نزديك داشتم و زندگي اينها را در طول سالهاي متمادي بتدريج و

تناوب ديدهام. عشاير ما، مردماني صادق و بااخلاص و راستگو و شجاع و دور از نيرنگ و خدعه هستند. اين
خصوصيات، سرمايهي مهمي براي كشور محسوب ميشود.

در ماههاي اول جنگ تحميلي، كه روزهاي غربت جبههها بود، مشاهده ميكردم كه عشاير با همان تفنگهاي
خودشان ـ كه خيلي هم ساده و ابتدايي بود ـ يا با سلاحي كه به آنها داده ميشد، ميآمدند. بخش مهمي از جبههي

جنگ را اينها پر كردند و با شجاعتشان، به همه روحيه دادند. در مناطق مرزي، عشاير بومي ما مثل كوه در مقابل
دشمن ميايستادند و زمين و رودخانهيي را كه اشغالگران تصرف كرده بودند، پس ميگرفتند، يا مانع دستاندازي و

تصرف مجدد دشمن ميشدند.
امام عزيز كه حقيقتا قلب او در مواردي ملهم به الهامات غيبي الهي بود و گويي كلماتش متكي به وحي است، در
يك جمله فرمود: عشاير ذخاير انقلابند. ذخيره، يعني سرمايهيي كه انقلاب در اختيار دارد، تا در وقت احتياج آن را

خرج كند. يكايك عشاير بايد با همين روحيه و احساس، زندگي و كار كنند.
عشاير غيوري كه در مرزها هستند، بايد وظيفهي مرزباني را جدي بگيرند و دشمني را كه درصدد تجاوز است،
منكوب كنند. البته بسيار بعيد ميدانيم كه دشمنها بار ديگر به فكر تجاوز به مرزها باشند ـ اين كار براي آنها

حماقت است ـ اما يك ملت بايد بيدار باشد و مرزهاي خود را حفظ كند، و شما عشاير بايد در اين بيداري و حراست،
سهم زيادي را ايفا كنيد.

عشاير مرزنشين مؤمن و غيور و شجاع، بايد همانگونه كه از خانه و منطقه و ميهن خود دفاع ميكنند، از مرزهاي
جمهوري اسلامي نيز دفاع كنند. تا وقتي عشاير غيور ما بهطور كامل روحيهي مرزباني را در خود حفظ ميكنند،

دشمن جرأت تجاوز به مرزها را پيدا نخواهد كرد. عشايري هم كه در مناطق غير مرزي و نزديك به مركز كشور ساكن
هستند، از نظر حفظ امنيت عمومي كشور، نقش مهمي را برعهده دارند. شما هرجا باشيد، سرباز اسلام هستيد.

برادران شجاع عشاير ما در هر نقطهيي كه هستند، بايد بدانند امروز وظيفهي انساني تكتك عشاير مؤمن كشور،
دفاع از انقلاب و نظام جمهوري اسلامي است، كه بايد با قوت و قدرت انجام گيرد.

مسؤوليت ديگري كه عشاير برعهده دارند، توليد و رفع نياز بخشي از احتياجات كشور است. عشاير از قديم يك قشر
توليدكننده و مايهي بركت براي كشور بودهاند. در دوراني كه مسؤولان نظام جمهوري اسلامي سعي در بازسازي
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كشور دارند، عشاير بايد اين توان را حفظ كنند و بالا ببرند. البته مسؤولان موظف هستند به امور عشاير برسند و
مشكلات احتمالي آنها را برطرف كنند.

بايد همه دست به دست هم بدهيم، تا با كمك پروردگار و با كار و تلاش خود، كشور و نظام جمهوري اسلامي را به
طور كامل بيمه كنيم. ما معتقديم و بروشني هم ميبينيم كه كيد و توطئهي دشمن عليه اسلام و نظام جمهوري

اسلامي، مانند گذشته هرگز به جايي نخواهد رسيد.
خداوند انشاءاالله به شما خير و بركت و لطف عنايت كند و پشتيبان شما باشد و به ما توفيق دهد تا بتوانيم به

وظايف خود در قبال اسلام و نظام جمهوري اسلامي عمل كنيم. سلام گرم ما را به ساير عشاير مناطق خود برسانيد.
والسلام عليكم و رحمهاالله و بركاته
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